При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: A1Б1В4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Установите соответствие между репликами-стимулами и ответными репликами. Выберите один из предложенных вариантов ответа.

# РЕПЛИКИ-СТИМУЛЫ 1 — Isn't it nice to be outside on summer evenings like this? 2 — Don't you think we'll have to get together some time? 3 — Would you mind joining us? 4 — Are you really interested in what I am saying? D — Nothing at all. E — Why do you ask?

2. Прочитайте предложения. Выберите один из предложенных вариантов ответа

Richard is ... now that he's got a permanent job.

- 1) much happier 2) far most happy 3) much most happy 4) far more happier
- **3.** Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.

Look out!

1) He told me to look out of the window. 2) The ceiling here is so low. 3) He has to go to hospital. 4) It looks like rain.

# 1. Stacey

I had lessons in Hindi at a local language school. Unfortunately the only class available at my level was late in the evening. So after a long day at school, and then all the written homework we have to do, I didn't have a lot of energy left for language learning. Also, some of my classmates were much older than me and I didn't really get to know them. But that didn't matter because whenever we did group activities, which I'd never done before, but took to straight away, I made sure I was with the younger ones. I was having lessons every evening and that was costing my parents quite a lot, but we'd booked to go to India later that year so there was no time to lose.

### 2. Chloe

I really want to learn Polish so I bought a course of language lessons as an MP3 to play on my iPod. That meant I could work on it anywhere I went, particularly at those times when you've got nothing to do, like standing at the bus stop. Once I was concentrating so hard on getting a grammar point right that I completely forgot I was on the bus and I started repeating restaurant phrases aloud. I felt a bit uncomfortable when I noticed everyone looking at me, so I didn't do that again. Actually, one problem with learning on my own was not knowing when I was saying words properly and when I wasn't. Overall, though, it was a useful course and I think it was good value for money.

## 3. Amy

I used the Internet to improve my Spanish. It cost nothing, of course, and although at first I didn't know quite where to look, in the end I came across some great websites where I could practise reading and listening and do grammar exercises. At the same time, I was joining social networking sites and getting in touch with Spanish-speaking teenagers from various parts of the world. I also tried online chat in Spanish, but I couldn't keep up with people. All the time I was thinking about my grammar and it was taking me so long to reply to each sentence after I'd read it that I didn't think it was fair on them, so I gave up. I'll try again sometime, though.

### 4. Laura

I was living with an English-speaking family and the idea was that I'd pick up a lot of language by being there with them, but it just wasn't happening. Everyone watched television all the time and rarely spoke to me. After a week I left and moved in with a couple who had young children, and that was better. They were all very friendly and I could chat with them anytime, really. When I got things wrong they would often correct me and I think that helped me improve my speaking a lot. I would also have liked to be nearer the city centre, because the house was so far out of town that I couldn't get to the kinds of places where other teenagers went in the evenings.

**4.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person thought her chosen form of study was reasonably priced?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

**5.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person felt rather tired when she was studying?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

**6.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person believes that she learned from her language mistakes?

1) 1 2) 2 3) 3 4)

**7.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person eventually found the learning materials she needed?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

I had always been lucky with (1) ... holiday flights until I went on (2) ... package holiday to Hawaii. The journey (3) ... there was fine, but coming back was a different story. To start with, the return flight was delayed (4) ... two days which was not really a problem as I was having a good time. Unfortunately, when I finally left (5) ... Honolulu, the capital, (6) ... the first part of the journey, I landed in Los Angeles instead of Chicago. I was taken off the plane and had to stay overnight in a hotel. (7) ... Next/next day I got on a direct flight to London, only to end (8) ... Minneapolis.

**8.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

1) a 2) a 3) the 4)

**9.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

1) a 2) an 3) the 4) -

**10.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).

1) out 2) to 3) for 4) in

**11.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).

1) for 2) in 3) until 4) -

**12.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

1) from 2) at 3) out of 4) -

**13.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

1) at 2) on 3) in 4) -

**14.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

1) A 2) An 3) The 4) -

Linkedln is a social networking site for professionals. It (A1) ... in 2003 and it (A2) ... mainly for professional networking. The number of Linkedln users is increasing very fast: two new members join the website every second. It now has over 875 million users, and 40% of them check their profile every day. Professionals nowadays use the site to find jobs and business opportunities, and companies search for potential candidates. Users can follow different companies and also see who (A3) ... their profile page. Other features include groups and online conversations. It is estimated that over 200 conversations (A4) ... place right now.

15. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (1)?

1) is launched 2) was launching 3) has been launching 4) was launched 5) has launched

16. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (2)?

1) now uses 2) is now using 3) is now used 4) will now use 5) has now used

17. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (3)?

1) will already be visited 2) has already visited 3) had already visited 4) was already visited 5) is already visited

18. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (4)?

1) are taking 2) were taking 3) are taken 4) will be taken 5) had taken

 Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

There was little surprise when the news was announced, (не так ли)?

20. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-ках

I hope that you all enjoy each (друга) company.

When you have accepted our offer of (1) ... you will be given a uniform which you have to wear while on duty. Our uniform has been designed after detailed (2) ... with members of staff and reflects the quality and style of our business. It helps to form the customers' first impression of us. Please note that male staff are not permitted to wear jewellery of any kind and female staff must not wear rings or earrings which are (3) ... in shape or design. Wristwatches must be (4) ... in size and appearance.

**21.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

# ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

**22.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

# ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

# ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

**24.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

# ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

Nowadays, just about everyone has a mobile phone. This wonderful invention helps people to stay in touch with others at any time of day and night and no (1) ... where they are. It has brought people closer and it must certainly have saved many lives by enabling immediate contact with the emergency services. It also, on the other (2) ..., has its disadvantages. Perhaps the (3) ... obvious of them is the sound of people talking loudly on their phone on public transport, unaware of (4) ... much they are disturbing other travellers.

- **25.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **26.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

- 1. Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
- 2. is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
- 3. electricity in his neighbourhood didn't always have work, so the lights only used
- to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
- 5. and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
- 6. his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
- 7. from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
  - 8. he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
  - 9. a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
- 10. because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
  - 27. Прочитайте текст. Из строки 1 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 28. Прочитайте текст. Из строки 2 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 29. Прочитайте текст. Из строки 3 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 30. Прочитайте текст. Из строки 4 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 31. Прочитайте текст. Из строки 5 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 32. Прочитайте текст. Из строки 6 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 33. Прочитайте текст. Из строки 7 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 34. Прочитайте текст. Из строки 8 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 35. Прочитайте текст. Из строки 9 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 36. Прочитайте текст. Из строки 10 выпишите ОДНО лишнее слово.
  - 1. She described the whole play to us ... detail.
  - 2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
  - 3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
  - 4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
  - 5. ... Susan use to be slim when she was at university?
- 6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
- **37.** Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **38.** Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **39.** Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **40.** Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.